
قهرمان كاراته جهان مدالش را به مقام معظم رهبري تقديم كرد

مهدي زاده: شيرين ترين لحظه زندگي ام بود
دي�دار دي�روز جامعه بس�يج كش�ور با مق�ام معظ�م رهبري 
ب�راي جامع�ه ورزش كش�ور هم ب�ا يك اتف�اق خ�اص و ويژه 
هم�راه ب�ود و امي�ر مه�دي زاده، قهرم�ان كاراته جه�ان در 
اي�ن دي�دار مدالش را ب�ه رهب�ر معظم انق�اب تقدي�م كرد. 
امير مهدي زاده در گفت وگو با »جوان« درباره اهداي مدالش به رهبر 
انقلاب گفت: قبل از ديدار ديروز، در ديداري كه با سردار نقدي داشتم 
از ايشان خواستم كه فرصتي فراهم شود كه به ديدار حضرت آقا بروم، 
تا به حال اين سعادت را پيدا نكرده بودم و اين افتخار را نداشتم. ديروز 
خوشبختانه به آرزويم رسيدم و در جريان ديداري كه بسيجيان كشور 
با مقام معظم رهبري داشتند، مدالم را كه ثمره عمر ورزشي ام بود به 
ايشان تقديم كردم.  قهرمان كاراته جهان افزود: امنيت و آسايشي كه 

امروز در كشور داريم از وجود مبارك حضرت آقاست و مديريت عالي و آگاهانه 
ايشان است و ما همه مديون رهبري هستيم. به همين خاطر هم اين كوچك ترين 
كاري بود كه مي توانستم انجام دهم. من هرچند نمي توانم مانند رزمندگان به 
عنوان مدافع حرم در جبهه حق عليه باطل عليه تكفيري ها بجنگم، اما سعي كرده ام 
در جبهه ديگري به نام ورزش براي كشور بجنگم و پرچم ايران را در ميادين جهاني 
برافراشته كنم. امروز هم مدال طلاي جهان را كه حاصل عمر ورزشي ام بود با تمام 
وجود و افتخار به رهبر انقلاب تقديم كردم.  مهدي زاده با اشاره به صحبت هايش 
با مقام معظم رهبري در جريان اين ديدار گفت: حضرت آقا از مسابقات و رشته ام 
پرسيدند و من توضيحاتي به ايشان دادم و فرمودند خيلي خوب و عالي، دو دقيقه اي 
كه با ايشان صحبت كردم، شيرين ترين و بهترين لحظات زندگي ام بود و خوشحالم 

كه رهبر انقلاب هديه ام را پذيرفتند و البته دوباره به من برگرداندند.

نبايد فوتسال را دلسرد كرد
موفقيت فوتس��ال ايران در ج��ام جهاني 
كلمبيا، رفتن روي س��كوي سوم جهان و 
شكست دادن برزيل اتفاق كم يا كوچكي 
نبود كه به اين زودي ها فراموش ش��ود، اما 
بعد از پايان مسابقات و گرفتن عكس هاي 
يادگاري، گويا همه چيز به دست فراموشي 
سپرده شد. اين خوب نيست. سومي فوتسال 
ايران در جهان يك اتفاق بزرگ بود كه بايد 
در راستاي ادامه و تكرار آن گام برداشت،  اما 
برخي رفتارها مي تواند باعث دلسردي فوتسال شود. تيم ملي فوتسال در 
حالي در جام جهاني تيم قدرتمندي چون برزيل را شكست داد و بر سكوي 
سوم ايستاد كه به دليل عدم امكانات و بازي هاي تداركاتي، براي نفرات تيم 
چند بازي ابتدايي اين رقابت ها، حكم بازي تداركاتي داشت. همين مسئله 
كافي است تا مسئولان توجه بيشتري به اين رشته ورزشي داشته باشند، اما 
هنوز هم شاهد تبعيض هاي ناراحت كننده اي هستيم. درست است كه از روز 
اول قراري براي دادن پاداش به تيم فوتسال نبود، اما وقتي شانس رفتن روي 
سكو پيش آمد، گفته شد كه در صورت كسب مدال هم فدراسيون فوتبال 
و هم وزارت ورزش پاداش مي دهد، اما اكنون گفته مي شود همه پاداش ها 
هماني بوده كه وزارت داده است و ديگر قراري بر دادن پاداش نيست. اين 
خوب نيست. بالاخره قولي داده اند. تيم فوتسال هم كم موفقيتي به دست 
نياورده است. در جام جهاني سوم شده و اين نخستين باري است كه يك 
رشته گروهي در رقابت هاي جهاني روي س��كو مي رود و مدال مي گيرد. 
مي توان با حمايت بيشتر كاري كرد كه اين راه ادامه پيدا كند و تكرار شود، 
اما بي توجهي ها مي تواند دلسردي بياورد. آن وقت اگر در يك مسابقه تيم 
ملي فوتسال نتواند به دليل بي توجهي ها و عدم وجود امكانات لازم نتيجه 
بگيرد، ممكن اس��ت كه بگويند اين موفقيت هم اتفاقي بود. درحالي كه 
اين طور نيست. نمي خواهيم مقايسه كنيم،  هر رشته با رشته ديگر فرق دارد 
اما چطور مي شود به فوتبالي ها بعد از برد در يك بازي در رختكن پاداشي 
ميليوني داده مي شود اما پاداش فوتسالي كه سوم جهان شده به اين سادگي 
فراموش مي شود. اين نوع نگاه اصلاً خوب نيست و به ضرر فوتسال و حتي 
ورزش كشور است. بچه هاي فوتسال با دست خالي به اين موفقيت دست 

يافتند، پس اين حق شان نيست كه ناديده گرفته شوند.

سيچلو دم دست ترين گزينه است
بعد از كنار گذاشتن لوزانو در سرمربيگري 
تيم ملي، مسئولان فدراسيون واليبال هنوز 
نتوانسته اند جايگزيني براي او انتخاب كنند. 
هر چند در ابتدا نام چند مربي معروف به 
ميان آمد اما هيچك��دام قطعيت نيافت. 
محمد داورزني رئيس فدراسيون واليبال 
در مجمع پيشكسوتان واليبال گفت: »بدون شك برنامه چهار ساله 
براي المپيك 2020 خواهيم داشت. براي انتخاب سرمربي تيم ملي 
واليبال گزينه هايي داريم كه توانايي و علاقه دارند تا با ما كار كنند. 
تاكنون مذاكره اي با هيچ مربي دركار نبوده و ارتباط ما در حد پيغام 
بوده است. در شرايط كنوني خوان سيچلو دم دست ترين گزينه براي 
هدايت تيم ملي است البته به رزنده هم فكر مي كنيم، اما وي بايد با 
فرهنگ و هدف مان جور باشد. در مجموع تا بعد از المپيك 2020 

گزينه داخلي براي سكان داري تيم ملي مدنظرمان نيست.«

 گزينه هاي دم دستي 
واليبال را به رؤياهايش نمي رساند

تكليف نيمكت تيم ملي واليبال ايران هنوز مشخص نيست و فدراسيون 
همچنان مشغول بررسي گزينه هاي جانش��يني لوزانو است، شواهد هم 
نشان مي دهد كه كار مربي آرژانتيني در ايران به پايان رسيده و فدراسيون 
هم هرچند به صراحت از عدم تمديد قرارداد وي خبر نمي دهد، اما به نظر 
مي رسد بعد از برگزاري نشست هاي بررسي عملكرد تيم ملي، فدراسيون 
به اين نتيجه رسيده كه بايد مربي جديدي روي نيمكت واليبال بنشيند. 
آخرين صحبت هاي رئيس فدراسيون واليبال هم به نوعي بر شايعاتي كه 
درباره نزديك بودن خوان سيچلو به نيمكت تيم ملي به گوش مي رسد، 
مهر تأييد زده است. اين در حالي بود كه پيش از اين دبير فدراسيون واليبال، 
مذاكره با سيچلو را تكذيب كرده بود. با اين حال به نظر مي رسد اين مربي 
آرژانتيني كه سابقه دستياري ولاسكو و لوزانو را در تيم ايران در كارنامه اش 
دارد، نزديك ترين مربي به نيمكت واليبال كشورمان باشد. با وجود اين 
مسئله اي كه اهميت پيدا مي كند انتخاب بهترين گزينه براي جانشيني 
لوزانو اس��ت و نبايد فدراس��يون به گزينه هاي دم دس��تي مانند سيچلو 
اكتفا كند و در تلاش باش��د همان طور كه داورزني وعده داده بود، يكي 
از بزرگ ترين مربيان جهان را براي هدايت تيم ملي واليبال انتخاب كند. 
اگرچه سيچلو با توجه به سابقه چندين ساله حضورش در ايران به واليبال 
كشورمان آشنايي دارد و بازيكنان نيز رابطه خوبي با وي دارند، اما بايد اشاره 
كرد كه اين فاكتورها سبب نمي شود كه وي با وجود تمام حسن هايي كه 
مي تواند داشته باشد، بهترين گزينه براي نيمكت واليبال باشد. به هر حال 
بديهي است كه واليبال ايران در پنج سال اخير با يك رشد موشكي توانسته 
از يك تيم درجه2 آسيا به جمع تيم هاي طراز اول جهان اضافه شود و اين 
روزها از كشورمان به عنوان يكي از قطب هاي واليبال دنيا نام برده مي شود. 
به همين خاطر بديهي است كه سرمربي تيم ملي نيز بايد مانند بازيكنان 
و افتخاراتش بزرگ باشد و نمي توان نيمكت تيمي كه يكي از قدرت هاي 

واليبال جهان است به گزينه هايي برسد كه دم دستي هستند. 
بديهي است همان طور كه خيلي از كارشناسان و مربيان واليبال كشورمان 
اعتقاد دارند، بعد از رفتن لوزانو بايد يك مربي بزرگ تر يا هم سطح وي به 
ايران بيايد تا واليبال ايران بتواند همچنان در جمع تيم هاي برتر دنيا بماند. 
بايد قبول كرد كه سيچلو و مربياني در حدي وي، نمي توانند واليبال را به 
روياهاي بزرگ تري كه در سر دارد، برساند. البته نمي توان دانش سيچلو را 
در روزهايي كه در كادر مربيگري ولاسكو و لوزانو حضور داشت، انكار كرد 
و بدون شك اين مربي آرژانتيني نيز سهمي در موفقيت هاي واليبال در 
پنج سال گذشته داشته است. با اين حال با توجه به خصوصيات اخلاقي 
وي و همچنين تجربه اش، مربياني در حد سيچلو احتمال موفقيت شان 
روي نيمكت واليبال كمتر است و به همين خاطر فدراسيون نبايد با ريسك 
چنين انتخابي را بپذيرد. بديهي اس��ت كه با توجه به افتخارات واليبال، 
مربيان مطرح زيادي در سطح جهان هستند كه علاقه مند به نشستن روي 
نيمكت ايران هستند و فدراسيون بايد بدون توجه به گزينه هاي دم دستي، 
باب مذاكره با مربيان مطرح و با تجربه جهان را باز كند. اتفاقاتي كه در تيم 
ملي واليبال پس از رفتن ولاسكو رخ داد، نشان داد كه واليبال ايران يك 
مربي بزرگ و مقتدر مي خواهد كه علاوه بر بعد فني، از نظر مديريتي نيز 
بتواند س��تاره هاي تيم ملي را كه در دوران كواچ و لوزانو ساز خودشان را 
مي زدند، كنترل كند و اجازه ندهد كه باندبازي در واليبال رايج شود، اتفاقي 
كه در نهايت دود آن در چشم تيم ملي رفت و واليبال نتوانست از پتانسيل 
واقعي كه بازيكنان كشورمان دارند در المپيك و ليگ جهاني استفاده كند و 

حاشيه هاي خارج از زمين مسابقه، بر عملكرد فني تيم سايه انداخت. 
اين مسئله به خوبي نشان مي دهد كه مربي آينده تيم ملي واليبال بايد 
مربي اي باش��د كه مانند ولاس��كو اجازه تك روي و عرض اندام به برخي 
ملي پوشان ندهد و با مديريتي قوي باعث ش��ود تا همه تمركز تيم روي 
موفقيت باشد و ملي پوشي به خودش اجازه ندهد تا برخلاف منافع تيم 
حركت كند. به طور قطع سيچلو و مربياني مانند وي با توجه به خصوصيات 
اخلاقي شان، هر چقدر هم از نظر فني قوي باشند، نمي توانند مديريتي 
اقتدارگونه و به گفته برخي كارشناسان ديكتاتور مآبانه اي داشته باشند. 
اين مسئله براي مسئولان فدراسيون واليبال در انتخاب سرمربي جديد تيم 
ملي بايد مورد توجه قرار بگيرد تا واليبال ايران پس از يك تجربه نه چندان 
موفق با كواچ و لوزانو، به روزهاي اوجي كه با ولاسكو داشت دوباره برگردد، 

روزهايي كه با گزينه هاي دم دستي رسيدن به آن سخت به نظر مي رسد.

در شب صعود رئال، يووه، موناكو و لستر

نارضايتي توخل از جشنواره گل دورتموند
ش�ب پنجم رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا با نهايي شدن صعود 
پنج تي�م و ثبت پرگل ترين بازي تاريخ اين مس�ابقات آغاز ش�د.

سه شنبه شب و در جريان اين مسابقات تيم هاي رئال مادريد، لسترسيتي، 
يوونتوس، موناكو و بايرلوركوزن با برتري مقابل حريفان خود به  مرحله 
بعدي رقابت ها را پيدا كردند، ام��ا جالب ترين و پرهيجان ترين بازي در 
 آلمان جايي كه دورتموند و لژيا ورش��و به مصاف هم رفتند، انجام شد. 
ديداري كه طي آن توپ 12 بار از خط دروازه ها گذشت و در نهايت حكم 
به پيروزي هشت بر چهار بورس��يا دورتموند داد. با اين پيروزي پرگل 
زردهاي آلمان پشت سر رئال مادريد قرار گرفتند، رئالي كه موفق شد با 
پيروزي دو بر يك برابر ميزبان خود اسپورتينگ ليسبون جواز حضور در 
مرحله بعد را كسب كند، اما بايد در آخرين بازي به مصاف دروتموند برود، 
ديداري براي تعيين صدرنشين جدول رده بندي، ديداري كه زيدان آن 
را فينال قلمداد كرده است و گفته: »تمام تمركزمان روي بازي آخر با 
دورتموند است، اين بازي براي ما يك فينال محسوب مي شود بايد براي 

حفظ صدرنشيني و اختلاف دو امتيازي مان اين بازي را ببريم.«
  برد شيرين يووه 

در ديگر بازي مهم سه شنبه شب س��ويا و يوونتوس به مصاف هم رفتند 
ديداري كه در نهايت با پيروزي سه بر يك و صعود قهرمان ايتاليا به  مرحله 
بعد به پايان رسيد. البته اخراج واسكوئز بازيكن سويا در دقيقه 36 و در حالي 

كه تيمش يك بر صفر پيش بود، تأثير زيادي روي روند بازي داشت.
در ديگر ديدار اين گروه ديناموزگراب برابر ليون يك بر صفر باخت. در 
اين گروه يووه صعود كرده و دو تيم سويا با 10 امتياز و ليون با 7 امتياز 

براي كسب عنوان دومي گروه و صعود به مرحله بعد تلاش مي كنند.
آلگري، سرمربي يووه بعد از مسجل شدن صعود تيمش گفت: »شكست 
دادن سويا در خانه اش كار آساني نيست ما هنوز كند بازي مي كنيم و بايد 

براي موفقيت در مراحل بعدي مسابقات اين ضعف خود را ترميم كنيم.«
  صعود فوق العاده لستر

اما صعود لسترس��يتي به مرحله بعد رقابت ها ش��ايد مهم ترين اتفاق 
سه ش��نبه ش��ب بود. لسترس��يتي با پيروزي دو بر يك مقابل كلوب 
بروخه 13 امتيازي شد و به عنوان تيم اول گروه G گام به مرحله بعدي 
مسابقات گذاشت تا كلوديو رانيري، سرمربي ايتاليايي نماينده انگلستان 
اين صعود را باور نكردني عنوان كند و بگويد: »باور  نكردي اس��ت، تا 
همين جا هم يك افسانه خلق كرده ايم، تفاوتي نمي كند در مرحله بعد 

با چه تيمي برخورد كنيم چون در هر صورت فوق العاده خواهد بود.«
در اين گروه دو تيم پورتو و كپنهاگن با هشت و شش امتياز دوم و سوم 

هستند و جدالشان در روز پاياني براي صعود ديدني است.
  خيال راحت موناكو

در گروه E رقابت ها تاتنهام انگلستان در زمين موناكو دو بر يك شكست 
را پذيرا شد تا هم شانس صعود خود به مرحله بعد را كاهش دهد و هم 
حكم صعود موناكو را امضا كرده باشد. در اين گروه موناكو 11 امتيازي 
است و صدرنش��ين و لوركوزن آلمان با هفت امتياز به عنوان تيم دوم 

جدول اصلي ترين گزينه براي صعود به مرحله بعد است.
  نارضايتي سرمربي دورتموند

توماس توخل، سرمربي بورسيا دورتموند پس از پيروزي پرگل هشت بر 
چهار تيمش مقابل لژيا ورشو از عملكرد بازيكنانش ابراز نارضايتي كرد. 
توخل گفت: »ما در خط دفاعي مان فضاهاي زيادي را خالي گذاشته  بوديم 
و به همين دليل هم به دردسر افتاديم. ما اشتباهات فراواني داشتيم هرچند 
كه در نهايت بازي را برديم، من براي دروازه بانمان متأسفم و بايد اشتباهاتي 

را كه در اين بازي مرتكب شديم را جبران و اصلاح كنم.«
  ركوردشكني بازيكن يوونتوس

سه شنبه شب در جريان بازي دو تيم يوونتوس و سويا، آلگري، سرمربي 
يووه بازيكن جواني را به ميدان فرستاد كه باعث ثبت يك ركورد جديد 

در رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا شد.
آلگري، مويس كين 16 ساله را كه اصليتي ساحل عاجي دارد در دقيقه 
84 راهي ميدان كرد كه در به ثمر رسيدن گل پيروزي بخش يووه نقش 
بسزايي داشت، اما او پيش از اين كار با به ميدان آمدن مقابل سويا موفق 
شد نام خود را به عنوان اولين بازيكن متولد هزاره سوم ميلادي كه در 

ليگ قهرمانان اروپا بازي كرده است، ثبت كند.

رقابت ه�اي هفت�ه يازده�م لي�گ برت�ر بعد 
از تعطيات�ي 28 روزه، از امروز ب�ار ديگر پي 
گرفته مي شود. آن هم در حالي كه صدر جدول 
همچنان در اختيار ش�اگردان برانكو اس�ت و 
تراكتورسازان،  اصلي ترين رقيب پرسپوليسي ها 
و در كورس هستند، اما ديگر تيم ها با فاصله اي 
قابل توجه، براي جايگاه سوم تاش مي كنند. 

  مچ اندازي برانكو و جالي
مهم ترين ديدار امروز،  مصاف پيكان و پرسپوليس 
است كه در ورزشگاه ش��هداي شهر قدس برگزار 
مي شود. شاگردان برانكو اگرچه با فاصله دو امتيازي 
با تراكتورسازي، تيم دوم جدول قرار دارند، اما دو 
امتياز، حاشيه امنيت براي تيمي نيست كه خود 
را مدعي قهرماني مي داند. پ��س براي حفظ اين 
صدرنشيني، نياز مبرمي به سه امتياز بازي با پيكان 
دارد، چراك��ه در غير اين ص��ورت احتمال اينكه 
24ساعت بعد از رويارويي اش با شاگردان جلالي، 

تراكتورسازان به صدر جدول نقل مكان كنند. 

اما گرفتن سه امتياز اين بازي از پيكاني ها هم كار 
چندان آساني نيست. خصوصاً كه جلالي آناليزور 
بسيار خوبي است و مي گويد كه اطلاعات كاملي 
از پرسپوليس به بازيكنانش داده  است.  از سوي 
ديگر پرسپوليسي ها نيز در اين بازي حساس نه 
فقط بيرانوند، دروازه بان اصلي خود را در اختيار 
ندارد و بار ديگر بايد به رادوش��ويچ اعتماد كند. 
گلري كه البته خيلي هم مطمئن نيس��ت و اين 
مي تواند بزرگ ترين معضل امروز سرخپوش��ان 
و برانكو در زمين شهر قدس باشد. ضمن اينكه 
علاوه بر بيرانوند، اميد عاليش��اه نيز به تازگي با 
مصدوميت از ناحيه دست مواجه شده و نمي تواند 
برابر پيكان به ميدان برود و سيدجلال حسيني 
و محسن ربيع خواه نيز دچار مصدوميتي جزيي 
هستند،  اما بايد ديد تيم برانكو كه تا پيش از اين 
نشان داده وابس��تگي زيادي به يكي، دو بازيكن 
خاص نيس��ت مي تواند در اين ب��ازي هم روند 
موفقيت آميز خود را به عن��وان تيم بدون باخت 

ليگ ادامه داده و با كسب س��ه امتياز از مصاف با 
پيكان صدرنشيني را هم حفظ كند يا جلالي دست 
برانكو را خوانده و م��چ او را در خانه مي خواباند؟ 
هرچند كه برانكو همان طور كه به قهرماني تيمش 
در اين فصل بسيار خوش��بين و اميدوار است،  به 
امتياز بازي هفته يازدهم هم اميدوار  كسب س��ه 
است و حتي عدم حضور ملي پوشان طي ماه هاي 
اخير در كنار س��اير بازيكنان تي��م را نيز معظلي 
جدي نمي داند و تأكيد دارد كه وظيفه پرسپوليس 

ملي است.  كمك به تيم 
در ساير بازي هاي امروز، سپاهان و فولاد ساعت 
14:30 در اصفهان با هم ديدار مي كنند و ويسي 
ش��اگردانش را به مصاف تيمي مي فرس��تد كه 
س��ال ها به عنوان مربي و بازيك��ن روي نيمكت 
آن نشسته است. نفتي هاي تهران نيز ساعت15 
در ورزشگاه تختي از س��ايپا پذيرايي مي كنند. 
ديداري كه سه امتياز آن براي ياران دايي بسيار 
باارزش است، چراكه همان طور كه دايي نيز تأكيد 

دارد،  نفت براي ادامه حضور در كورس،  بايد كه 
هر سه امتياز اين بازي را كسب كند. در آخرين 
بازي امروز نيز استقلال خوزستان ساعت 17:45 

از سياه جامگان خراسان پذيرايي مي كند. 
  گس�ترش فولاد و فرصتي براي ش�روع 

دوباره استقال
بازي ساعت 16:20 روز جمعه در آزادي و مصاف با 
گسترش فولاد يكي از حساس ترين بازي هاي اين 
فصل استقلالي هاي تهران خواهد بود. ديداري كه 
مي تواند اين تيم را وارد جمع مدعيان قهرماني كند. 
نوار پيروزي هاي پياپي استقلال اگرچه بعد از سه 
برد پياپي توسط فولاد پاره شد،  اما بعد از پيروزي 
مقابل صبا در جام حذفي،  ش��اگردان منصوريان 
روحيه و انگيزه زيادي براي كسب چهارمين برد 
دارند. خصوصاً اينكه در صورت عدم نتيجه گيري 
نفت تهران و پيكان، آبي پوشان تهراني مي توانند 
خود را به رده سوم جدول برسانند و براي اولين بار در 
اين فصل ، به طور جدي در كورس مدعيان قهرماني 
قرار گيرند و اين فرصتي نيست كه نه منصوريان و نه 
شاگردانش خواهان از دست رفتن آن باشند. هرچند 
كه رسيدن به اين رده منوط به آن است كه پيكان 
به پرسپوليس و نفت هم به سايپا ببازد. آبي پوشان 
تهراني در حالي جمعه به مصاف گسترش فولاد، 
 تيم رده سيزدهمي جدول با شش تساوي مي روند 
كه منصوريان در اين ديدار نمي تواند از وريا غفوري 
و ميثم مجيدي به دليل مصدوميت استفاده كند، اما 
بدون شك نبود اين دو بازيكن نمي تواند دردسري 
جدي براي ياران منصوريان ايجاد كند و آبي پوشان 
در صورت داشتن يك برنامه مناسب مي توانند خود 
را براي رساندن به رده هاي بالاي جدول و شروعي 

دوباره در ليگ آماده كنند.
  تراكتور و خيز براي صدرنشيني

البته نبايد از بازي تراكتورسازان تبريزي و صباي 
قم هم به راحتي عبور كرد. شاگردان قلعه نويي كه 
ساعت 14:30 روز جمعه بعد از مدت ها در يادگار 
امام تبريز به ميدان مي رون��د،  اصلي ترين رقيب 
صدرنشين ليگ هستند و مترصد تنها فرصتي براي 
رساندن خود به سكوي نخست جدول و رسيدن به 
اين مهم، در بازي هاي خانگي براي تراكتورسازان 
نبايد كار چندان س��ختي باشد خصوصاً برابر تيم 
پانزدهم جدول كه چند روز قبل نيز در جام حذفي 
مغلوب استقلال شده است و شرايط روحي خوبي 
هم ندارد و اين ش��انس قلعه نويي را براي كس��ب 

ششمين برد اين فصل خود بيشتر هم مي كند. 
در س��اير بازي هاي جمع��ه نيز پديده س��اعت 
14:30ميزب��ان ماشين س��ازي تبريز اس��ت و 
ذوبي هاي اصفهان نيز ساعت 16:15 به مهماني 
نفتي هاي آبادان مي رود تيمي كه تاكنون نتايج 

خوبي گرفته و ميانه دار جدول ليگ است.
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فدراسيون به تعامل كرش با مربيان كمك كند
بحث تعطيلي ليگ فوتب��ال و تكرار آن 
موضوعي اس��ت كه تقريباً سر و صداي 
همه مربي��ان ليگ برت��ري را درآورده 
اس��ت. بهروان، رئيس كميته مسابقات 
فوتبال در پاس��خ به اين س��ؤال كه چه 
راهكاري براي ع��دم تداخل برنامه هاي 
تيم ملي با باشگاه ها داريد؟ گفت: »ما سال گذشته برنامه كرش 
را گرفتيم و همه برنامه ها و اردوهاي او را به AFC و فيفا منتقل 
كرديم. من هم مي گويم ساز و كاري تعريف شود تا ارتباط كرش 
با مربيان باش��گاه ها قطع نش��ود. من مي گويم وقتي بازيكن از 
باشگاهش حقوق مي  گيرد نسبت به آن دين دارد، بنابراين بايد 
فدراسيون به بحث تعامل كرش با مربيان باشگاه ها ورود كند. ما 
مي دانيم كه بسياري از مربيان از اين وضعيت راضي نيستند اما 

واقعاً در برخي مواقع كاري نمي توان كرد.«

سعيد احمديان

با AFC دعوا نداريم،  حق مان را مي خواهيم
نداش��تن كرس��ي قوي از ط��رف ايران 
در AFC هر چند ت��ا به حال ضررهاي 
زيادي را به فوتبال ما وارد كرده اس��ت 
و آخرين مورد آن ه��م مربوط به ديدار 
حساس تيم ملي مقابل سوريه بود زماني 
كه دو امتياز حس��اس در اين مس��ابقه 
از دست مان رفت. روزي كه مي توانس��تيم با برد برابر سوريه با 
خيالي آس��وده تر در مرحله برگشت در انديش��ه صعود به جام 
جهاني باش��يم. مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال مي گويد: 
»واقعيت امر اين اس��ت كه ما بحث، دعوا با AFC نداريم بلكه 
حق و حقوق مان را بر اساس موارد قانوني مي خواهيم. در بحث 
برترين هاي آس��يا اعتراض كردي��م كه بعد از آن ن��ام داوري و 
فوتسال مطرح شد.« البته بايد به آقاي تاج گفت كه حق فوتبال 

ايران فقط به اين دو مورد خلاصه نمي شود.

 به ياد معلم اخلاق فوتبال ايران
 ديروز سوم آذرماه سالروز درگذشت مردي بود كه تا وقتي در فوتبال ايران 
حضور داشت، خار چشم بود و مزاحم براي آنها كه زياده خواهي مي كردند اما 
وقتي رخت از جهان بربست ناگهان تبديل شد به معلم اخلاق و اسطوره اي 
فراموش نشدني، ديروز سالروز درگذشت مرحوم پرويز دهداري بود. همان 
مردي كه برخي بزرگان دهه 60 فوتبال ايران به خيال خام خود خواستند با 
استعفاء دسته جمعي از تيم ملي زمينش بزنند اما نتوانستند، چون يادشان 
رفته بود دهداري آدمي نيست كه بازيكن س��الاري را تاب بياورد. ديروز 
سالروز درگذشت پرويز دهداري بود مردي كه با شجاعت عابدزاده، زرينچه، 

مرفاوي و نامجو را به فوتبال ايران معرفي كرد، روحش شاد.

امير فراشي

مربي دروازه بان هاي تيم ملي

فريدون حسن

خيز استقال براي سكوي سوم

پرسپوليس و تلاش براي حفظ صدرنشيني

از ابتدا هم مي ش��د پيش بيني كرد كه آقايان فدراسيون نش��ين 
به راحتي آب خوردن چش��م روي پاداش و زحمات ملي پوشان 
فوتس��ال ايران ببندند و تنه��ا در همان روزهايي كه ش��اگردان 
ناظم الش��ريعه با افتخار عنوان س��ومي جام جهاني را از آن خود 
كردند، كنارش��ان بايس��تند و عكس يادگاري بگيرن��د. ماجرا از 
صحبت هاي رضا افتخاري ش��روع ش��ده كه عنوان كرده است، 

فدراسيون پاداشي به فوتس��ال نمي دهد و همان پولي كه وزارت 
ورزش پرداخت كرده، پاداش فدراسيون نيز هست در حالي كه در 
تاريخ 10 مهر اعلام شد به هر كدام از ملي پوشان فوتسال از سوي 
فدراسيون پاداش 3 هزار دلاري يعني پاداش قهرماني پرداخت 
خواهد ش��د. مبلغي كه احتم��الاً خرج امورات آقاي��ان و نصيب 

فوتسال نمي شود و اين يعني اينكه پاداش فوتسال »پر«.

تقدير نمي خواهم، توهين نكنيد
ليلا رجبي، بانوي مدال آور پرتاب وزنه ايران اين روزها از برخي برخوردها 
و اظهارنظرها بسيار ناراحت است. قهرمان پرتاب وزنه بانوان ايران در 
خصوص برگزاري مراسم تقدير از او مي گويد: »من احتياجي ندارم كه 
تقدير كنند، فقط توهيني به من نكنند. يكي مي گويد به خاطر پول آمده 
و ديگري هم صحبت هاي بي اساس انجام مي دهد، سؤال من اين است 
كه اگر به شما توهين مي كردند باز هم در مراسم شركت مي كرديد، 

فدراسيون قبلاً حرف هايش را از طريق آقاي غياثي به من زده است.«

قانون استخدام قهرمانان اجرا نمي شود
علي صادق زاده، دارنده مدال برنز رقابت هاي وزنه برداري پارالمپيك 
ريو با اشاره به مشكلات فراوان خود و ديگر قهرمانان پارالمپيك به 
خصوص در زمينه اشتغال گفت: »با وجود اينكه آيين نامه استخدام 
قهرمانان المپيك و پارالمپيك قبل از اعزام ورزشكاران به ريو به 
تصويب دولت رس��يد و اعلام كردند قهرمانان ورزشي استخدام 
رسمي مي شوند، اما انگار اين قانون نيز مانند ساير قانون ها ارزش 

اجرايي نداشته و نخواهد داشت.«

پاداش فوتسال »پر« كشيد

تجليل از پيشكسوتان واليبال
فدراسيون واليبال در مراسمي از پيشكسوتان اين ورزش تجليل 
كرد. در اين مراسم كه سه شنبه شب در هتل المپيك تهران برگزار 
شد، مسعود سلطاني فر، وزير ورزش و جوانان و محمدرضا داورزني، 
رئيس فدراسيون واليبال حضور داشتند و طي آن از پيشكسوتاني 
چون كارگر پيشه، شريف زاده، دوراني، ميرفخرايي، عزيز پرتوي، مينا 
فتحي، اشرف وحيديان، خسرو ابراهيمي، مسعود صالحيه، محمود 

چاي چي، پري فردي و محمود كشفيان تقدير به عمل آمد.

 امروز با همايش اقتدار گردان هاي كوثر
 اولين همايش اقتدار گردان هاي كوثر و مس��ابقات قهرماني خواهران بسيج 
در رشته هاي دارت، شنا و ووشو از امروز به ميزباني تهران آغاز مي شود. در اين 
رقابت ها كه يادواره شهيد رقيه رضايي است، 63 تيم از 27 استان حضور دارند.
------------------------------------------------------------

 20 دي مهلت ارسال برنامه فدراسيون ها
 معاون توسعه ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش و جوانان خواستار ارائه 
برنامه چهار ساله فدراسيون ها شد، نصرالله س��جادي از رؤساي فدراسيون ها 
درخواست كرد برنامه چهار ساله خود را تا بيستم دي ماه سال جاري آماده كنند.
------------------------------------------------------------

 هيچ ارزشي براي فدراسيون ندارم
 سجاد محرابي ملي پوش بوكس ايران مي گويد: »مي خواهم در مسابقات 
بوكس حرفه اي شركت كنم و از فدراسيون خواستم تا 15 روز در خوابگاه 
نصرت بدون غذا  به من جا بدهند،  اما هيچ كس با من همكاري نمي كند، گويا 

هيچ ارزشي براي فدراسيون ندارم.«
------------------------------------------------------------

هفته سوم ليگ برتر هندبال
 هفته س��وم رقابت هاي ليگ برتر هندبال جمعه با برگزاري 5 بازي انجام 
مي شود كه طي آن نفت و گاز گچساران به مصاف پيتا سبزوار مي رود. نوين 
قطره مرودشت با فولاد مباركه سپاهان ديدار مي كند، صنعت مس كرمان و 
توسعه و عمران با هم بازي مي كنند، نيروي زميني برابر هپگو قرار مي گيرد و 

در نهايت شهرداري كاشان ميزبان همنام اروميه اي خود است.

دنيا حيدري
   گزارش

ماني سعيدي
   خبر


